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Abstract: In the Caucasus, cheetahs were first revealed in Middle Pleistocene strata of the 
Apsheron Peninsula. Its preferred biotopes in its distribution area is described. There are no 
documentary data on the occurrence of the cheetah in Caucasus in historical times. Some 
pictures of cheetahs have been found. The cheetah is mentioned in books giving some evidence 
of its presence in Russia during the 11th-12th centuries, trained for hunting and in another 
adjoining countries during the 14th and the 15th century. The disappearance of the cheetah from 
Transcaucasia and southern Asia is explained by the depletion of steppe ungulates and the 
intensive pursuit of young cheetahs for training.  
 
Dans le Caucase, les guépards ont d'abord été retrouvés dans la strate du Pléistocène Moyen de 
la Péninsule Apchéron. Son biotope préféré dans son aire de répartition est décrit. Il n'y a pas de 
données documentées sur la présence du guépard dans le Caucase au temps historique. Des 
dessins de guépards ont été retrouvés. Le guépard est mentionné dans plusieurs livres apportant 
la preuve de sa présence en Russie pendant le 11e et le 12e siècle où il était entraîné pour la 
chasse et dans d'autres pays proches pendant le 14e et le 15e siècle. La disparition du guépard 
de la Transcaucasie et au sud de l'Asie est expliquée par la diminution des ongulés des steppes 
et la poursuite intensive des jeunes guépards pour l'entraînement. 



 



 



 






